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Sjednica Odbora za zaštitu na radu Sektora za održavanje 
 
     Ivanja Reka, 19.1.2007.     Nakon poduže 
pauze opet je održana sjednica Odbora za 
zaštitu na radu Sektora za održavanje. 
Pored direktora Sektora Ivice Mlinarevića, 
koji je kao predsjednik odbora i sazvao 
sjednicu, i zamjenika direktora Željka 
Krapljana - sjednici su nazočili povjerenici 
radnika za zaštitu na radu, predstavnici 
Samostalnog odjela za sigurnost i zaštitu na 
radu sa šefom odjela Željkom Roguljom na 
čelu, te predstavnici sindikata i Radničkog 
vijeća. 
     Prva tema bilo je upoznavanje s 
hodogramom aktivnosti vezanih za reviziju 
Procjene opasnosti radnih mjesta. Zakonska 
je obveza reviziju Procjene opasnost izvršiti svake dvije godine. Prve aktivnosti slijede u 
drugoj polovici siječnja, a pripremni dio u veljači. U međuvremenu od izrade Procjene do ove 
revizije došlo je i do promjene nekih zakonskih odredbi, a pojavile su se i neke novosti na 
radnim mjestima. Samostalni odjel za sigurnost i zaštitu na radu uskoro će dostaviti 
povjerenicima radnika za zaštitu na radu i materijale snimljene na CD medije. 
     U nastavku je direktor Sektora Ivica Mlinarević povjerenicima radnika za zaštitu na radu 
iznio i stavove Sektora o tom segmentu rada. Uz novu organizaciju postavljenu na temeljima 
usvojenog standarda održavanja, gdje se uz dnevni nalog i stavke rada ispisuje i sva potrebna 
zaštitna oprema - neophodan je uvjet da opskrba radnika zaštitnom opremom uredno i 
pravodobno funkcionira, kao i da ovlaštenici poslodavca na terenu svakodnevno vode brigu da 
im radnici budu opskrbljeni potrebnom opremom i da se oprema upotrebljava. Štoviše, kada 
se od radnika traži da u svim uvjetima daju puni učinak od sebe, pa i više od toga - sustavno 
treba raditi i na poboljšanju i unapređenju segmenta zaštite na radu. Svakako, vodeći računa i 
o troškovima. 
     Dosada se bolnom točkom pokazala nepravodobnost u nekim isporukama, kao i nedostaci u 
kvaliteti isporučene robe, te uvijek ista problematika kod podjele robe iz centralnog 
skladišta. Pohvalna je stvar stalna tendencija smanjivanja povreda na radu. 
     U živim, opsežnim i argumentiranim diskusijama, gdje su dobrodošla sadržajna objašnjenja 
šefa Samostalnog odjela Željka Rogulje, svi su povjerenici radnika za zaštitu na radu uzeli vrlo 
aktivno sudjelovanje, što je svakako pojava koja veseli. Neke točke iz tih diskusija mora se 
istaknuti: 
 - ograničenja Zakona o javnoj nabavi i ne moraju baš biti opravdanje za sve; raspisivanju 
natječaja treba pristupiti i tri, pa i šest mjeseci prije nego se uobičajeno pristupa - da se 
izbjegne odlaganje rokova zbog žalbi, ponavljanja i sl. 
 - daleko veću pažnju i važnost treba posvetiti uvjetima natječaja;                                                           
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 - u ugovoru s izabranim dobavljačima mora se precizirati i određene količine naknadnih 
isporuka, u određenom vremenskom periodu, s određenim rokovima isporuke dodatnih 
količina; 
 - centralno skladište mora isporučivati robu tehničkim jedinicama održavanja točno po 
dobivenim specifikacijama; 
 - naknadno dobavljenim količinama osigurati zamjene u tijeku upotrebe oštećenih sredstava; 
 - potrebno je kupovati visokokvalitetnu opremu - s dužim rokovima trajanja, što je i inače 
način ponašanja dobroga gospodara, naime, u konačnici to je i jeftinije firmi i radnici su 
zadovoljniji, i bolje zaštićeni; povjerenici radnika za zaštitu na radu iznijeli su to mišljenje 
kao stav većine radnika HAC-a; 

 - šef Samostalnog odjela obavijestio je 
prisutne da se ove godine po prvi put traži od 
dobavljača da daju pojedinu opremu na probu 
našim radnicima ( određeni broj pari cipela u 
nekoliko tehničkih jedinica, u različite uvjete ); 
 - treba tražiti radne cipele s vibrant 
đonovima; 
 - raspravljalo se o zamjeni kišne kabanice 
kišnim odijelom, poboljšanju ljetne kape za 
košnju i dr. 
     Na kraju valja zaključiti da ovaj odbor za 
zaštitu na radu postaje pravo mjesto, upravo 
ono koje i treba biti, mjesto uočavanja 
problema i mjesto inicijative i ozbiljnog 
razmatranja - čemu moramo dati podršku. 

 
 

Sjednica Izvršnog odbora Podružnice Hrvatske autoceste 
     Kao što je i običaj svakoga mjeseca – podneseno je mjesečno financijsko izvješće za 
prosinac 2006. godine, te financijsko izvješće za cijelu 2006. godinu, te se raspravilo o 
financijskom poslovanju. Dodijeljeno je nekoliko jednokratnih pomoći, te izvršena raspodjela 
pozajmica. Najinteresantniji je podatak da se u pozajmicama „vrti“ oko 1,5 milijuna kuna. 
     Izvršni odbor informiran je o potrebi promjene pravilnika o Kasi uzajamne pomoći, kako u 
jezičnom smislu – tako i u sadržajnom ( uvođenje nekih ograničenja u visini odobrenih iznosa ). 
Također se raspravljalo o informaciji da se Sindikat državnih i lokalnih službenika i 
namještenika RH sprema osnovati sindikalnu banku. Dugoročno je to itekako dobra stvar, 
upitno je samo koliko je to trenutno moguće realizirati. O tome treba potražiti više 
informacija. 
     Veliki dio sjednice protekao je u analizama primjene Kolektivnog ugovora, te o pritužbama 
radnika s cijeloga terena o raznim pojavama koje su vezane za tu problematiku. Raspravljalo 
se tako o potrebi promjene Pravilnika o radu, potrebi korekcije primjene novih koeficijenata 
za čistačice na nekoliko lokacija, korekciji primjene odredaba o putnim troškovima, odnosno 
troškova putovanja na posao i s posla, tumačenju akumulacije dodataka na plaću, postupku 
koji mora uslijediti u slučajevima kada se Radničko vijeće negativno očituje o nekoj 
destimulaciji i drugome. Napravljen je presjek cjelokupne problematike, te zauzeti stavovi za 
nastup u Povjerenstvu za tumačenje i praćenje primjene odredaba Kolektivnog ugovora, koje 
čine predstavnici poslodavca i sindikata, i koje će se uskoro sastati. 
     Predložena je i usvojena izmjena Pravilnika o solidarnoj pomoći – da radnici koji su u 
sindikatu najmanje pet godina pri odlasku u mirovinu dobiju jednokratnu pomoć u iznosu od 
1000,00 kuna. 

 
 

 

 

Novi broj fax-a u sindikalnom uredu u Slavonskom 

Brodu je:            035 213 074 


